
Rada Miejska Śmigla 
Radni-Sesja 

Protokół nr 35 

XXXV Posiedzenie w dniu 24 czerwca 2021 

Obrady rozpoczęto 24 czerwca 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:13 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Arleta Adamczak-Puk 

2. Włodzimierz Drótkowski 

3. Sławomir Grzelczyk 

4. Anna Jaworska 

5. Gabriela Kasperska 

6. Wiesław Kasperski 

7. Rafał Klem 

8. Krzysztof Łączny 

9. Piotr Majer 

10. Mirosław Józef Pawlak 

11. Michał Skrzypczak 

12. Alfred Splisteser 

13. Danuta Strzelczyk 

14. Sławomir Jan Szudra 

15. Beata Żyto 

1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Pan Wiesław Kasperski otworzył posiedzenie. Powitał zebranych. 

Poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana zgodnie z wymogiem ustawowym.       

W sesji uczestniczyło 12 radnych – Rada jest władna w podejmowaniu uchwał. Radni nieobecni 

na posiedzeniu usprawiedliwiali powody swojej nieobecności. 

2. Przedstawienie porządku sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został przesłany do radnych w stosownym 

terminie w związku z powyższym nie ma obowiązku odczynia. Uwag do porządku sesji                        

nie było. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady. 

Przewodniczący Rady poinformował, że zapoznał się z treścią protokołu z XXXIV sesji Rady 

Miejskiej Śmigla i wiernie odzwierciedla przebieg sesji. Protokół jest do wglądu w Biurze 

Rady. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXIV sesji Rady. 



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

4. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Wiesław Kasperski odczytał informację z działalności w okresie między 

sesjami. Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Pytań nie było. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Śmigla z wykonania uchwał Rady Miejskiej Śmigla. 

Porządek sesji został ustalony schematycznie. Nie ma wykonania uchwał przez Panią Burmistrz 

z poprzedniej sesji, ponieważ była to sesja absolutoryjna. Uchwały zostały przekazane zgodnie 

z tematyką do właściwych instytucji. 

6. Informacja o działalności Burmistrza Śmigla w okresie między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Radny Sławomir Grzelczyk poprosił o przybliżenie tematyki dotyczącej punktu 8 i 9. Punkt 8 

dotyczący posiedzenia Zgromadzenia Związku Międzygminnego „Komunalny Związek Gmin 

Regionu Leszczyńskiego” w Lesznie oraz punkt 9 dotyczący Konferencji „Produkcja trzody 

chlewnej w warunkach niepewności i gwałtownych zwrotów akcji na rynkach – integracja, 

inwestycje, krótkie łańcuchy dostaw, ekologia i rasy rodzime, klasyfikacja poubojowa, 

paszportyzacja żywności”. 

Wiceburmistrz Marcin Jurga odpowiedział, że jeśli chodzi o punkt 8 spotkanie Związku 

Międzygminnego to jest standardowe posiedzenie dotyczące zatwierdzenia sprawozdań, 

dyskusji nad budżetem. Natomiast jeśli chodzi o punkt 9 dnia 23 czerwca odbyła się 

konferencja w Centrum Kultury. Zaproszeni zostali lekarze weterynarii. W pierwszej części 

odbyła się rozmowa na temat ASF, a druga część spotkania dotyczyła grup producentów 

rolnych oraz nowych przepisów jakie dotyczą tych grup. Głównym tematem konferencji był 

ASF, strefa czerwona i przepisy jakie dotyczą rolników. Rolnicy mogli zdawać pytania,                    

a eksperci na nie odpowiadali. Więcej pytań nie było. 

7. Zapytania Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli. 

Nie było. 

8. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2020. 

Sprawozdanie przedstawił pracownik Urzędu Michał Majer. Mimo pandemii program udało 

się w większości zrealizować. Wiele umów zostało aneksowane, aby dostosować program pod 



obowiązujące w danej chwili wytyczne sanitarne. Na zaplanowanych 26 zadań, zrealizować 

udało się 22 zadania. Jedno zadanie było dość mocno ograniczone, ponieważ z powodu 

pandemii nie można było prowadzić rehabilitacji osób niepełnosprawnych. Natomiast 4 zadania 

zostały odwołane całkowicie. Zmienił się całkowity zakres kosztów, z zaplanowanych  68 000 

zł, ostatecznie na realizacje zadań przeznaczono około 55 500 zł z czego z wyżej wymienionych 

powodów do budżetu wróciło 11 000 zł. Na 22 zadania wydatkowano łącznie 44 505,20 zł. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Danuta Strzelczyk, na której posiedzeniu 

omawiane było sprawozdanie poinformowała, że sprawozdanie zostało Komisji szczegółowo 

przedstawione i otrzymało opinię pozytywną. Pytań nie było. 

Głosowano w sprawie: 
Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Śmigiel z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2020. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2021, 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła.  

W dochodach - dokonuje się następujących zmian:  

a) Rozdział 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego – zwiększenie o 12.000,00 zł w związku z aktualizacją planu na podstawie 

wykonanych dochodów  

b) Rozdział 75814 Różne rozliczenia finansowe - zwiększenie o 9.000,00 zł w związku                  

z aktualizacją planu na podstawie wykonanych dochodów (rozliczenia z lat ubiegłych)  

c) Rozdział 80153 Zapewnienie uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników, 

materiałów edukacyjnych lub materiałów ćwiczeniowych – zwiększenie o 220.487,94 zł                       

na podstawie otrzymanej dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego.  

Po stronie wydatków – dokonuje się następujących zmian:  

a) Dział 801 Oświata i wychowanie: - przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami                            

i paragrafami na wniosek dyrektorów jednostek oświatowych; - zwiększenie planu                          

o 220.487,94 zł na podstawie otrzymanej dyspozycji Wojewody Wielkopolskiego (dotacja 

celowa na wyposażenie szkół w podręczniki, materiały edukacyjne lub materiały 

ćwiczeniowe).  

b) Rozdział 85203 Ośrodki wsparcia - przesunięcie pomiędzy paragrafami na wniosek 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu.  

c) Rozdział 85501 Świadczenia wychowawcze - przesunięcie pomiędzy paragrafami                              

na wniosek Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu.  



d) Rozdział 90004 Utrzymanie zieleni w miastach i gminach – zwiększenie wydatków                             

o 1.500,00 zł w ramach funduszu sołeckiego – wniosek Sołectwa Stare Bojanowo.  

e) Rozdział 90005 Ochron powietrza atmosferycznego i klimatu – zwiększenie o kwotę 

21.000,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie dotacji do wymiany źródeł ciepła (6 wniosków). 

f) Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby: przesunięcia pomiędzy działami, 

rozdziałami w ramach funduszu sołeckiego – Sołectwo Nowa Wieś oraz Sołectwo Stare 

Bojanowo; zabezpieczenie planu wydatków na umowy zlecenia. 

Burmistrz Śmigla złożyła autopoprawki do wyżej wymienionego projektu uchwały. 

Dochody: 

1) Rozdział 01095 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 39.900,00 zł w związku                         

z otrzymaną pomocą finansową z Województwa Wielkopolskiego na realizację zadania 

„Remont świetlicy wiejskiej w Spławiu” – w ramach XI edycji konkursu „Pięknieje 

Wielkopolska Wieś”. 

2) Rozdział 85195 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 10.000,00 zł na podstawie 

decyzji Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na działania promocyjne, w tym 

organizacyjne, techniczne lub organizacyjno-techniczne, mające na celu zwiększenie liczby 

mieszkańców (w szczególności w wieku 60+) poddających się szczepieniu przeciw 

COVID-19. 

3) Rozdział 85501 świadczenia wychowawcze – zwiększenie o kwotę 1.900,00 zł (wpływy                 

z pozostałych odsetek oraz wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych dotyczących 

świadczeń wychowawczych)  na podstawie wniosku kierownika Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Śmiglu. 

4) Rozdział 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – zwiększenie o kwotę 

30.500,00 zł w związku z otrzymaniem dwóch dotacji na realizację zadania „Remont 

(częściowy) zabytkowego muru cmentarza poewangelickiego w Śmiglu”: 

 15.500,00 zł - dotacja Województwa Wielkopolskiego, 

 15.000,00 zł - dotacja Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. 

Łączna wartość remontu tego muru to 62 000 zł, połowę wartości udało się zatem pozyskać                   

z źródeł zewnętrznych.  

Wydatki: 

1) Rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – zwiększenie planu wydatków 

o kwotę 6.000,00 zł (zakup energii). 

2) Rozdział 75075 Promocja jednostek samorządu terytorialnego – przesunięcie między 

działami na wniosek  Sołectwa Żegrowo. 

3) Rozdział 75095 Pozostała działalność – zmniejszenie planu wydatków o kwotę 3.300,00 zł 

(przesunięcie między działami). 

4) Rozdział 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – zmniejszenie planu 

finansowego o kwotę 6.000,00 zł. 

5) Rozdział 85195 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 10.000,00 zł na podstawie 

decyzji Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na działania promocyjne, w tym 

organizacyjne, techniczne lub organizacyjno-techniczne, mające na celu zwiększenie liczby 

mieszkańców (w szczególności w wieku 60+) poddających się szczepieniu przeciw 

COVID-19. 

6) Rozdział 85395 Pozostała działalność – zwiększenie o kwotę 1.800,00 (zabezpieczenie 

planu). 

7) Rozdział 85501 świadczenia wychowawcze – zwiększenie o kwotę 1.900,00 zł (zwrot 

dotacji oraz płatności wraz z odsetkami dotyczących świadczeń wychowawczych)                          

na podstawie wniosku kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Śmiglu. 

5) Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby  



 zwiększenie wydatków o kwotę 39.900,00 zł w związku z otrzymaną pomocą 

finansową z Województwa Wielkopolskiego na realizację zadania „Remont świetlicy 

wiejskiej w Spławiu” – w ramach XI edycji konkursu „Pięknieje Wielkopolska Wieś”, 

 przesunięcie między działami i rozdziałami w ramach funduszu sołeckiego (wniosek  

Sołectwa Żegrowo). 

8) Rozdział 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami – zwiększenie o kwotę 

32.000,00 zł w związku z otrzymaniem dwóch dotacji na realizację zadania „Remont 

(częściowy) zabytkowego muru cmentarza poewangelickiego w Śmiglu”                                    

oraz zabezpieczeniem wkładu własnego. 

9) Rozdział 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej – przesunięcie pomiędzy paragrafami 

kwoty 1.550,00 zł na wniosek kierownika Ośrodka Kultury Fizycznej i Rekreacji w Śmiglu 

oraz zwiększenie planu wydatków. 

Przewodniczący Wiesław Kasperski poinformował, że autopoprawki zostały przygotowane                  

w formie papierowej i dostarczone radnym przed sesją.  

Komisja Finansowo - Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały bez autopoprawek 

pozytywnie. Pytań nie było 

Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Śmigiel na 2021 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej Gminy Śmigiel na rok 2021 z autopoprawkami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Uchwała nr XXXV/304/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 4. 

2) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2021-2031, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Śmigla Ewa Mituła. Zachodzą zmiany wyłącznie                    

po stronie dochodów i wydatków. Nie są korygowane przychody ani przedsięwzięcia. 

Wszelakie zmiany wprowadzone w projekcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej 



Gminy Śmigiel na rok 2021 są zawarte w projekcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2021 – 2031. Burmistrz Śmigla złożyła 

autopoprawki do projektu uchwały. Obejmują one także jedynie kategorię dochodów                                

i wydatków. Ważne, aby na dzień 30 czerwca istniała zgodność między uchwałą budżetową,                    

a WPF.  

Komisja Finansowo - Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Pytań nie było 

Głosowano wniosek w sprawie: 

pozytywnego zaopiniowania autopoprawek do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2021 - 2031. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12)                         

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3)                

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Głosowano w sprawie: 

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śmigiel na lata 2021-2031 z autopoprawkami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11)                        

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, Alfred 

Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

PRZECIW (1)            

Rafał Klem                            

NIEOBECNI (3)                

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Uchwała nr XXXV/305/2021 została podjęta i stanowi załącznik 5. 

3) przyjęcia projektu zmiany regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków, 

 

Projekt uchwały przedstawił mecenas Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Śmiglu Mateusz 

Nyklewicz. Projekt uchwały podyktowany jest konicznością wprowadzenia do regulaminu 

zmian, które wymogła nowelizacja o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym 

odprowadzaniu ścieków. Nowelizacja została uchwalona w roku 2020 i nakreśliła termin,                  

aby Rada Gminy do 19 września 2021 roku wprowadziła określone zmiany do regulaminu. 

Zmiany wiążą się przede wszystkim z wydawaniem pozwoleń na przyłączenie do sieci. Projekt, 

który jest przedstawiony jest między innymi tak obszerny, ponieważ w wielu miejscach trzeba 

było posługiwać się innym nazewnictwem niż do tej pory. Zamiast dotychczasowych 

warunków przyłączenia do sieci wodociągowo-kanalizacyjnej mówi się teraz po porostu               

o warunkach przyłączenia do sieci, jest także kilka zmian kosmetycznych, które to na fali 



orzeczeń wydawanych na przestrzeni ostatnich lat już po przyjęciu obecnego regulaminu, 

wyklarowały określone zapisy w regulaminach. Komunikatywność tych zmian jest pod 

znakiem zapytania, ponieważ dodanie do ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę                          

i zbiorowym odprowadzaniu ścieków artykułu 19a, który określa i systematyzuje procedurę 

wydawania warunków przyłączenia do sieci, sam nie może znaleźć się w regulaminie, gdyż 

Nadzór Wojewódzki kwestionowałby tą okoliczność. Rada Gminy do dnia 19 września 2021 

roku musi wprowadzić określone zmiany, a z racji tego, że zmiany te muszą też być 

zatwierdzone przez Wody Polskie, stąd projekt uchwały w sprawie przyjęcia projektu zmiany 

regulaminu i przekazania go do zaopiniowania Wodom Polskim.  

Komisja Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia projektu zmiany regulaminu dostarczenia wody i odprowadzania ścieków.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Uchwała nr XXXV/306/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 6. 

4) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 2021/2022, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Wydziału Organizacyjnego Danuta Szczepaniak. 

Ustawa Prawo Oświatowe obliguje Radę Gminy do podjęcia uchwały w sprawie cen jednostek 

paliwa na dany rok szkolny, które służyć będą obliczeniu zwrotu kosztów za dowóz dzieci 

niepełnosprawnych do szkoły dla ich rodziców. Został przygotowany projekt uchwały 

określający  ceny paliw na terenie Gminy Śmigiel na podstawie danych jakie przekazały stacje 

benzynowe znajdujące się na ternie Gminy Śmigiel.                 

Komisja Finansowo - Gospodarcza zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Pytań nie było. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Śmigiel na rok szkolny 2021/2022.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Uchwała nr XXXV/307/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 7. 



 

5) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gminy Śmigiel              

i Gminy Kościan przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic 

aglomeracji Śmigiel, 

Projekt uchwały przedstawiła pracownica Urzędu Angelika Konieczka. Zgodnie z art. 87                  

ust. 2 w związku z art. 92 Prawo Wodne Gmina Śmigiel w aglomeracji jest Gminą wiodącą, 

zobowiązaną do inicjowania zadań związanych z aktualizacją obszaru i granic aglomeracji                 

i w razie konieczności do Burmistrza Śmigla należy poinformowanie Rady Miejskiej Śmigla 

o potrzebie przeprowadzenia stosownych zmian. W celu realizacji obowiązków ustawowych 

nałożonych na Gminy, wchodzące w skład aglomeracji Śmigiel, niezbędne jest zawarcie 

stosownego porozumienia. Podstawą jego zawarcia, zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 12 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – będą uchwały podjęte przez Rady obu 

zainteresowanych gmin, w tym przypadku Gminy Śmigiel i Gminy Kościan. Jest to konieczne 

do podjęcia dalszych działań wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Śmigiel. 

Komisja Rolnictwa, Rzemiosła i Ochrony Środowiska zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Komisja Planowania również zaopiniowała projekt omawianej uchwały pozytywnie. 

 

Głosowano w sprawie: 

zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego współdziałania Gminy Śmigiel i Gminy 

Kościan przy realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu obszaru i granic aglomeracji 

Śmigiel.  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, 

Gabriela Kasperska, Wiesław Kasperski, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Michał Skrzypczak, 

Alfred Splisteser, Danuta Strzelczyk, Sławomir Jan Szudra 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Uchwała nr XXXV/308/2021 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik 8. 

6) wyrażenia zgody na przyjęcie nieruchomości, stanowiącej własność Powiatu 

Kościańskiego położonej w obrębie Bronikowo w drodze darowizny. 

Projekt uchwały przedstawił pracownik Urzędu Michał Olejnik. Nieruchomość, o którą chodzi 

jest to droga, zaliczana już do dróg gminnych w 2018 roku Bronikowo w kierunku Boguszyna. 

Uchwała ma celu uregulowanie stanu prawnego tej nieruchomości. 

Sławomir Grzelczyk Przewodniczący Komisji Planowania i Rozwoju potwierdził,                                   

że projekt uchwały omawiany był na posiedzeniu Komisji Planowania. Wyjaśnił, że droga już 

jest w zarządzaniu przez Gminę Śmigiel, a grunt pod nią nie. Uchwała ta ma ustabilizować całą 

sytuację, aby na przyszłość nie było problemu przy przebudowie. Omawiana uchwała uzyskała 

opinie pozytywną.  

Przewodniczący Wiesław Kasperski uznał, że można by stwierdzić, że podjęcie tej uchwały to 

zwykła formalność, lecz tak nie jest. Gmina Śmigiel bierze na siebie kolejny obowiązek 

zwalniając z niego Zarząd Dróg Powiatowych. Natomiast Zarząd Dróg Powiatowych uchyla 

się od tego co na nich ciąży, jest to masa zaniechań. Nie są łatane dziury w drodze, Zarząd Dróg 



został o tym poinformowany mailowo dnia 23 marca 2021 roku. Ze strony Zarządu Dróg 

Powiatowych padają słowa, że nie są łatane, ponieważ nie było zgłoszenia, a na potwierdzenie 

zgłoszenia przygotowane zostały wydruki mailowe. Nie są czyszczone studzienki kanalizacji 

burzowej, przez to zalewane są budynki mieszkalne, ponieważ studzienki są zapchane, sprawa 

zostaje zgłoszona 26 kwietnia 2021 roku. Zgłaszane również było, że rów, który zalewał 

nieruchomości jest zapchany i powoduje w trakcie opadów wypływ wody opadowej na terenie 

szkoły. Nie są wycinane gałęzie przy ścieżce rowerowej i przy drodze, zdjęcia zostały wysłane 

Panu Radnemu Powiatowemu Piotrowi Błaszkowskiemu. Takie zaniechania to zagrożenia                 

w ruchu lądowym. Nie są wykaszane pobocza, naraża się mieszkańców, a przede wszystkim 

dzieci w rejonie dojścia do szkoły przez zaśmiecone i nieoznakowane przejścia dla pieszych. 

Znaki drogowe, które informują o przejściu dla pieszych są zarośnięte gałęziami. Sprawa 

zgłaszana jest już od 2 lat przez Panią Burmistrz oraz Przewodniczącego. Zaniechania przy 

wykonywaniu władzy publicznej, a Zarząd Dróg wykonuje władzę publiczną jest zapisane to 

w Kodeksie Cywilnym. Zapisane jest tam jakie obowiązki spoczywają na zarządcy drogi. 

Sprawy są zgłaszane wielokrotnie zarówno przez Pana Burmistrza i nie tylko i pozostają bez 

echa. Zarządca zobowiązany jest do przestrzegania przepisów. Przewodniczący poinformował, 

że  wspomagał się opinią prawną, a także poprosił Pana Mecenasa o opinię prawną. 

Mecenas Dariusz Rosolski stwierdził, że znajdują się przepisy, które przewidują działalność 

odszkodowawczą i mowa jest w tym przypadku o zasadach ogólnych jaki odpowiedzialność 

odszkodowawczą władzy publicznej. Natomiast sam obowiązek na zarządcy dróg jest 

nakładany odrębnymi przepisami, odrębnym aktem prawnym. Natomiast źródło konsekwencji 

za zaniechanie wynika z Kodeksu Cywilnego. 

Radny Powiatu Kościańskiego Piotr Błaszkowski odniósł się do sprawy utrzymania dróg. 

Gmina Śmigiel przejęła już wiele dróg, ponieważ stało się tak prawie na terenie całego Śmigla. 

Powiat współfinansuje tereny wokół rynku w Kościanie pokaźną kwotą blisko 3 000 000 zł. 

Padło wtedy pytanie od Pana Piotra czy Powiat dołoży również Gminie Śmigiel do przebudowy 

Przedszkola w Śmiglu. Doszło do konsternacji, dlaczego zadawane są takie pytania, ponieważ 

skoro dokładane jest do rynku w Kościanie również można byłoby dołożyć do Przedszkola           

w Śmiglu, Czaczu czy w innym sołectwie. Padła odpowiedź, że nie jest to dokładanie do rynku, 

a drogi powiatowej, które prowadzą do rynku. Dlatego lepiej nie przejmować dróg. Kolejna 

sprawa to sprawa odśnieżania. Odśnieżanie, które wszystkim bardzo dokuczyło, ponieważ zima 

w tym roku była sroga.  W myśl przepisów prawa jest tam zapisane, że istnieje określony czas 

na usunięcie szklanej nawierzchni bądź mazi śnieżnej. Wiadomo, że śnieg pada wszędzie, 

jednak istnieje możliwość zawarcia porozumienia z gminami, aby zarobiły to same, a Powiat 

sfinansowałby to. Byłoby to o wiele szybsze. Odpowiedz Pana Starosty padła taka, że wcale 

nie było ślisko. Dnia 23 czerwca odbyła się sesja absolutoryjna i radni Albert Pelec, Łukasz 

Grygier, Piotr Błaszkowski oraz Bartosz Kobus nie udzielili wotum zaufania zarządowi. Szef 

klubu radnych przedstawił opinię, że występował brak współpracy, brak komunikacji, często 

Gmina musi dokładać do inwestycji powiatowych 50 na 50. Cieszy fakt, że w roku 2021 będzie 

robiony pierwszy etap drogi powiatowej Robaczyn za kwotę około 1 900 000 zł. Droga ta 

prosiła się wiele lat o remont. Radni powiatowi są aktywni dzwonią, pytają w sprawie drogi            

i ścieżki Stare Bojanowo – Bruszczewo. Wykonany został telefon do Pana Dyrektora 

Korzeniowskiego w tej sprawie, odpowiedział, że o niczym nie wiedział oraz że niezwłocznie 

się tym zajmie. Pan Dyrektor w wszelkich zgłaszanych sprawach mówi, że się tym zajmie 

oczywiście jeśli może. Jeśli chodzi o drogę Zygmuntowo ze strony Pana Dyrektora nie było 

problemu, jednak musi zgodę wyrazić zarząd, a jej nie wyraził, ponieważ jest tam bruk. Radny 

powiatowy Piotr Blaszkowski poprosił o pisma, które mówią o zgłaszaniu tych wszelkich 

spraw, ponieważ od marca upłynęły już 4 miesiące.  

Przewodniczący Wiesław Kasperski poprosił o przekazanie i pokazanie tych maili Staroście. 



Pan Piotr Błaszkowski poinformował, że został wykupiony DPS oraz budynki sióstr zakonnych 

pod szpital. 2 lata temu przychód na koniec roku Szpitala w Kościanie wyniósł około 100 000 

zł, był to ewenement na skalę kraju, ponieważ większość szpitali była już wtedy zadłużona. 

Obecnie okazało się, że kontrakt z NFZ, który miał trwać do czerwca rok 2021, który opiewa 

na 3 lata wstecz, kontrakt został przedłużony do końca roku. Z tego powodu dół finansowy 

zrobi się większy. 

Przewodniczący Wiesław Kasperski odniósł się do tego, że przy wykonywaniu władzy 

publicznej, czyli przy wykonywaniu tego co powinien wykonywać Zarząd Dróg Powiatowych 

nie powinno być polityki.  

Radny Powiatowy Piotr Błaszkowski zauważył, że w takich małych samorządach jak gmina 

czy powiat polityki nie powinno być w ogóle. 

Przewodniczący Kasperski zauważył, że aby podnieść bezpieczeństwo dzieci przy Domu 

Wiejskim w Starym Bojanowie, żeby dzieci nie musiały wsiadać w wodzie do autobusu przy 

opadach deszczu, Pani Burmistrz 4 lata temu podjęła decyzję o przebudowie chodnika za 

powiat. Pan Dyrektor Zarządy Dróg zabronił wykonywania prac. Pracownicy rozpoczęli pracę 

i mieli zakaz, trzeba było kostkę położyć z powrotem.  

Radny Sławomir Grzelczyk poprosił o przegłosowanie projektu uchwały, ponieważ Gmina 

Śmigiel i tak jest już zarządcą tej drogi, gdyż obecnie to już jest tylko formalność. 

Radny Powiatowy Pan Albert Pelec przyznał, że wielokrotnie miał do czynienia z Zarządem 

Dróg Powiatowych sprawy były zgłaszane telefonicznie oraz pisemnie, a następnie prace te 

kiedyś były wykonywane. Radny otrzymał informację, że rów przy Dino w Starym Bojanowie 

zostanie odtworzony, zlecenie zostało już podpisane, ale kiedy zostanie to wykonane dokładnie 

nie wie. Pan Pelec odpowiedział, że ma wrażenie, że liczy się w Powiecie przede wszystkim 

harmonogram mimo, że ma się nijak do panującej sytuacji na przykład pogodowej. Jeśli chodzi 

o przebudowę drogi Nietążkowo – Robaczyn to 30 czerwca 2021 odbędzie się podpisanie 

umowy z firmą i niebawem rozpoczną się prace remontowe. Wotum zaufania na sesji 

absolutoryjnej nie zostało udzielone też dlatego, że brakuje dialogu, a ta droga jest tego 

przykładem. Mimo przebudowy drogi nie powstanie tam ścieżka rowerowa, ponieważ nie ma 

zasadności ekonomicznej. 

Wiceburmistrz Śmigla Pan Marcin Jurga powiedział, że ze strony Gminy Śmigiel dialog 

próbuje być nawiązywany, w różnego rodzaju sytuacjach. Odbyło się spotkanie z Panem 

Starostą, Wicestarostą, wszystkimi radnymi, Panią Burmistrz na temat dofinansowania drogi 

Stare Bojanowo – Sierpowo. Na tym spotkaniu pojawiła się informacja, że jeżeli Gmina 

Śmigiel dołoży do tej inwestycji to ta droga zostanie zrobiona. Następnie okazało się,                          

że w kolejnych wysłanych pismach, Powiat nijako nakazuje wymienić Gminie Śmigiel różne 

media w tej drodze. Mimo, iż Gmina stoi na stanowisku, że jeśli droga zostanie zrobiona                      

i będzie ją stać żeby media wymienić to zostanie odtworzona. Na chwile obecna nie ma takich 

planów i nie było. Zarząd natomiast stoi na stanowisku, że jeżeli Gmina nie wybuduje, wymieni 

mediów, to prace remontowe drogi się nie rozpoczną. Ostatnie pismo, które dotarło od Zarządu 

Dróg dotyczące ścieżki Czacz – Przysieka determinują w nim, że wykonanie projektu jaki                   

i wybudowanie jest możliwe przy udziale Gminy pół na pół. Gmina posiada swoje zadania 

własne, na które zawsze brakuje środków. Na tyle ile się da trwa próba rozbudowania 

oświetlenia, budowa dróg, czy inwestycja w przedszkola do czego Powiat nie dokłada. Powiat 

to odrębny szczebel samorządu, który posiada własne zadnia. Przy sprawach zgłaszanych przez 

radnych dany wydział proszony jest, aby poinformował o tym odpowiednie służby Starostwa, 

aby sprawa została rozwiązana, na co potwierdzenie są maile. Więcej pytań nie było.  

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na przyjęcie nieruchomości, stanowiącej własność Powiatu Kościańskiego 

położonej w obrębie Bronikowo w drodze darowizny. 



Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Sławomir Grzelczyk, Anna Jaworska, Rafał Klem, Krzysztof Łączny, Alfred Splisteser, 

Sławomir Jan Szudra 

PRZECIW (2) 

Wiesław Kasperski, Danuta Strzelczyk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Arleta Adamczak-Puk, Włodzimierz Drótkowski, Gabriela Kasperska, Michał Skrzypczak 

NIEOBECNI (3) 

Piotr Majer, Mirosław Józef Pawlak, Beata Żyto 

Uchwała nr XXXV/309/2021 została podjęta i stanowi załącznik 9. 

10. Złożenie interpelacji i zapytań radnych. 

Brak. 

 

11. Informacja o udzielonych odpowiedziach na interpelacje i zapytania radnych. 

Bark. 

 

12. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Sławomir Grzelczyk powiedział, że wielokrotnie mówi się o wielu drogach,                              

ale najbardziej niebezpieczną droga powiatową jest kontynuacja drogi Stare Bojanowo                  

do Spławia, a następnie od Karmina do Popowa. Między Wonieściem, a Starym Bojanowem 

panuje duży ruch od 4 rano, do tego dochodzi szkoła. Jest tam brak możliwości wyminięcia się 

samochodami. Miało tam miejsce kilka zdarzeń łącznie ze śmiertelnym wypadkiem. Jedyne co 

Zarząd zrobił to postawił na prostym odcinku drogi znak z ograniczeniem do 60 km/h                           

oraz co jakiś czas pojawia się policja i kontroluje prędkość.  

Co do Szpitala w Kościanie oddziały są tam prawie puste lub niechętnie przyjmuje się pacjenta 

na oddział, szpital musi popadać w zadłużenia, ponieważ nie ma skąd czerpać zysków. Istnieje 

przypadek, że osoba nie została przyjęta, nie wiadomo dlaczego, a skończyło się to dla niej źle, 

gdyż w chwili obecnej znajduje się w Szpitalu w Wonieściu. Nie powinny mieć miejsce 

sytuacje kiedy pacjent z nieciekawymi objawami jest na SOR, a zostaje odsyłany do lekarza 

rodzinnego.  

Większość miejscowości leży przy drogach powiatowych prócz Śmigla, dlatego że aby                  

nie płacić warto było przejąć te drogi. Teren Morownica – Bronikowo, droga Podśmigiel tam 

zrobiło się przez przebudowę drogi bezpieczniej.   

Radny Powiatowy Albert Pelec powiedział, że sytuacja szpitala w Kościanie jest trudna.                        

Na komplikacje te nakłada się kilka czynników między innymi ustawowy wzrost wynagrodzeń 

pracowników służby zdrowia, który miał miejsce 1 lipca 2017 roku. Ustawodawca zarządził 

wzrost wynagrodzenia, jednak zapomniał jednak, aby pokryć koszty wzrostu wynagrodzenia 

plus subwencji. Jest to sytuacja absurdalna, gdyż nagle szpital musiał znaleźć dodatkowe 

środki. Dodatkowo na to nakłada się kontraktowanie i kontrakt ten trwa już od 3 lat, a zmieniło 

się wiele na przykład koszty energii, koszty materiałów. I kontrakt ten ma zostać wydłużony              

z czerwca do końca roku. Przeglądając sprawozdanie finansowe szpitala widać skąd wzięła się 

strata, która na koniec roku wynosi 4 800 000 zł, a prognozowana była większa. W długu tym 

swój udział ma także pandemia Covid-19, ponieważ część kontraktowych czynności się               

nie odbywała z różnych względów między innym dlatego, że przez pewien czas szpital w ogóle    



nie funkcjonował następnie ludzie się bali podejmować zabiegów. Obecnie wszyscy czekają  

na rozwiązania systemowe, których cały czas brakuje. Na złą sytuację wpływają także braki 

kadrowe oraz brak chętnych osób do pracy. Problem ten dotyczy całego personelu medycznego. 

Pandemia tylko uwydatniła największe problemy polskiego systemu zdrowia.  

Przewodniczący Wiesław Kasperski poprosił, aby Radny Albert Pelec pozyskał informację ilu 

lekarzy jest na dyżurze, a ilu na wieczorynce w kościańskim szpitalu. Dlatego, że mieszkańcy 

powinni wiedzieć takie rzeczy, ponieważ zachodzą sytuację, że do ratowania życia ludzkiego 

wzywane jest OSP. Oczekiwanie na przyjazd karetki jest bardzo długie.  

Radny Albert Pelec zauważył, że Dyrektor Szpitala w sytuacji pandemii dostał informację                     

z dnia na dzień, aby delegować 8 pracowników do szczepień na Targach Poznańskich, gdzie                

w szpitalu występują niedobory kadrowe.  

Przewodniczący poprosił także o przedstawienie sytuacji przed pandemią, jaki i w trakcie,                

by mieć pełen obraz sytuacji Szpitala w Kościanie. 

Wiceburmistrz Śmigla Marcin Jurga poinformował, że został zwołany Parlamentarny Zespół 

Wielkopolski, w którym uczestniczyła Pani Burmistrz. Spotkanie dotyczyło odpadów, 

głównym tematem było składowisko niebezpiecznych substancji w Gminie Chodów. Pani 

Burmistrz poprosiła o zwołanie odrębnego spotkania parlamentarnego do spraw legalnych 

odpadów i poważnego problemu jaki występuje w Przysiece Polskiej dotyczący firmy 

Polcopper i pożarów. Przewodniczący wyraził taką chęć i zgodę, więc będzie dalsza dyskusja 

w tej sprawie, aby na mocy ustawowej rozwiązać ten problem. Więcej głosów nie było. 

13. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku sesji Przewodniczący Rady zamknął posiedzenie. 

 

 

 

Przewodniczący 

        Rady Miejskiej Śmigla 

                /-/ Wiesław Kasperski 

  

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Paulina Bobowska 

  


